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Sakskart, styremøte 11. oktober 2024             
  
  
  
Sak 45/24  Godkjenning av innkalling    
 
   
Vedtak:   
Innkallingen godkjennes    
   
   
Sak 46/24  Godkjenning av referat fra styremøte 24. juni 2024  
   
 
Vedtak:   
Referat fra styremøtet 24. juni 2024 godkjennes.   
  
  
Sak 47/24 Godkjenning av protokoll fra representantskapsmøtet 29. august 2024  
 
  
Innstilling til representantskapet:  
Protokoll fra representantskapsmøtet den 29. august 2024 godkjennes.  
  
  
Sak 48/24 Dagsorden for møtet i representantskapet den 18. desember 2024   
    
   
Innstilling til representantskapet:   
Styret slutter seg til dagsorden for møtet i representantskapet den 18. september 2024.   
  
  
  
Sak 49/24 Statusrapport handlingsprogram og budsjett for 2024  
 
 
Vedtak:   
Saken tas til orientering   
  
  
Sak 50/24 Prosess for utvikling av handlingsprogram med budsjett for 2025  
 
  
Vedtak:   
Styret slutter seg til forslag til prosess for behandling av budsjett og   
handlingsprogram for 2025.     
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Sak 51/24 Evaluering og videre satsing for Osloregionens arbeid med NTP 2025-
2036  
  
  
Vedtak:   
Styret tar evalueringen av Osloregionens arbeid med NTP 2025-2036 til orientering og slutter 
seg til forslag til videre oppfølging av NTP.  
 
  
  
Sak 52/24 Statsbudsjettet 2025  
  
  
Vedtak:  
  
Osloregionens involvering og deltakelse i statsbudsjettprosessen med utgangspunkt i 
prioriterte tema og aktiviteter tilsluttes.   
  
I tillegg skal Osloregionen adressere en generell opplevelse av at kommunene er sterkt 
underfinansiert i forhold til sine oppgaver og ansvar, at hovedveinettet rundt og i 
hovedstaden er sårbart og må prioriteres samt at påbegynte samferdselsprosjekter blir 
fullført. Det forventes også et vesentlig statlig løft som bidrag til å redde Oslofjorden.  
  
Osloregionen skal også løfte utfordringer og muligheter knyttet til utenforskap blant 
arbeidsinnvandrere, med fokus på tiltak som fremmer inkludering i lokalsamfunn.  
  
Styret ber sekretariatet om at Osloregionen søker deltakelse i høringer hos følgende 
fagkomiteer: 
   

• Kommunal- og forvaltningskomiteen for å diskutere kommuneøkonomi.  
• Transport- og kommunikasjonskomiteen med hovedfokus på jernbanesatsing 
• Energi- og miljøkomiteen med behovet for statlige tiltak for å redde Oslofjorden som 

hovedbudskap, ta med utfordring om mangel på energi i vår region..  
 
I tillegg skal Osloregionen sende et skriftlig innspill til arbeids- og sosialkomiteen om 
utenforskap, med fokus på barn og unge som står i fare for å falle utenfor skole og 
arbeidsmarked.  
 
 
 
 
  
Sak 53/24 Innspill til kommende stortingsmelding om bærekraftsarbeidet i Norge 
og deltakelse i eventuell høring om Naturmeldinge  
 
 
Vedtak:  
1. Styret gir sin tilslutning til forslag til prosess for deltakelse i eventuell høring om  
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stortingsmelding om Bærekraftig bruk og bevaring av natur - Norsk handlingsplan for  
naturmangfold. 
2. Styret i Osloregionen IPR gir innspill til den kommende stortingsmelding om  
bærekraftsarbeidet i Norge samsvar med vedlagte utkast, med følgende endring: 
 
 «Det er et stort press på kommuneøkonomien med behov for omstilling og nedskjæringer og 
sterkt behov for å prioritere kjerneoppgaver og lovpålagte oppgaver. Osloregionen IPR 
forventer at eventuell forsterkning av bærekraftsarbeidet og ytterligere krav innen natur og 
miljø som skal skje i kommunene, må fullfinansieres med friske statlige midler.»  
  
  
Orienteringssaker  
  
Sak 54/24  Orientering fra styrets medlemmer om aktuelle saker i regionen   
  
Samarbeidsrådet for Nedre Romerike    

• Kommunene jobber med omstilling for å redusere kostnader.  
• Ny samarbeidsavtale i regionen er på plass, og de samarbeider med andre regioner 

som Øvre Romerike og Hadeland om areal- og mobilitetsspørsmål.  
• Fokus på OsloMet og Campus Romerike for å tilpasse utdanningstilbudet til både 

offentlig sektor og næringslivet.  
  
Hadelandsregionen IPR    

• Samarbeidsavtaler mellom kommunene revideres, og det er fokus på 
kommuneøkonomi.  

• Prosjekt "Togring Viken Vest" for å utvikle persontransport på eksisterende togspor 
mellom Hadeland og Ringeriksregionen er i gang, med støtte fra sentrale aktører.  

  
Kongsvingerregionen IPR 

• Arbeid med kraftstrategi er i gang, og en kunnskapsbasert rapport ventes snart.  
• Kommuneøkonomien er stram, og regionen har lenge hatt lite økonomisk spillerom.  
• Økt samarbeid med Sverige i lys av Nato-utvidelsen, med Kongsvingerbanen som en 

viktig forbindelse.  
  
Indre Østfold Regionråd    

• Fokus på å bygge en campus i samarbeid med flere utdanningsinstitusjoner.  
• Kommunene er involvert i fylkesomfattende prosjekter som kollektivtrafikk og 

utdanning, men det er kraftige nedskjæringer.  
• Et nytt plastsorteringsanlegg vil åpne i februar 2024, noe som vil bidra betydelig til 

regionens miljøarbeid.  
  
Asker og Bærum kommuner  

• Store omstillinger i gang, med reduksjon av ansatte (500 i Asker, 1000 i Bærum) som 
krever omfattende prosesser.  

• Mulighetsstudie for nytt industrianlegg for sprengstoffproduksjon i Asker ble nylig 
varslet av Forsvarsdepartementet.  

• Asker og Bærum har vært i høring om kollektivfeltet inn mot Oslo og opplevde støtte 
for å vurdere sambruk av kollektivfeltet for å redusere trafikkbelastningen.  
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Hamarregionen IPR 

• Kommuneøkonomien er stram, men regionen opplever vekst i folketallet og har et 
godt omdømme som bolig- og arbeidsregion.  

• Fokus på kommunikasjon med Oslo, særlig med dobbeltsporet som snart er ferdig, 
noe som vil styrke regionens attraktivitet som pendlerområde.  

  
Mosseregionen IPR 

• Kommuneøkonomi og samferdsel er viktige temaer i regionen, med særlig fokus på 
jernbane og godsterminaler.  

• Forsvarsrelaterte utfordringer knyttet til Rygge diskuteres.  
• Sterk tro på at regionen har slagkraft dersom den fokuserer på noen få konkrete 

saker.  
  
Gardermoregionen IPR 

• Kommuneøkonomien er stram, og regionen utforsker regionalt samarbeid om helse- 
og omsorgstjenester.  

• Felles forvaltningsressurser mellom kommunene vurderes for å spare kostnader.  
• Forsvaret vil gjenoppta sin tilstedeværelse på Sessvollmoen fra 2026, noe som 

styrker beredskapen i regionen.  
  
Ringeriksregionen IPR  

• Støtter regionsamarbeid, særlig innen samferdsel og beredskap, inkludert prosjektet 
"Togring Viken Vest."  

• Fylkeskutt i utdanningstilbud påvirker regionen, og det er viktig å styrke regionale 
samarbeid for å møte disse utfordringene.  

  
Gjøvikregionen IPR 

• Kommuneøkonomi er stram, og flere kommuner står i fare for å havne på ROBEK-
listen.  

• Store utfordringer knyttet til kraft og forsvarsindustrien i regionen.  
• Flomforebyggende tiltak og søknader om naturskadeerstatning er forsinket, og det er 

behov for strakstiltak.  
  
Kongsbergregionen IPR 

• Energiutredninger er i gang, og det er fokus på muligheter for både sol, vind og 
kjernekraft.  

• Jernbane, spesielt gods på bane, er en viktig sak i regionen.  
• Kommuneøkonomi er stram, og kollektivtilbudet er blitt kuttet.  

  
Folloregionen IPR 

• Økonomikutt vil påvirke forebyggende tiltak negativt, noe som kan få langvarige 
konsekvenser.  

• Felles utfordringer knyttet til ungdomskriminalitet i regionen.  
• Samarbeid på tvers av kommuner om administrasjon og tjenesteproduksjon 

vurderes.  
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Drammensregionen IPR 
• Krevende kommuneøkonomi og fylkeskutt, med konsekvenser for både 

kollektivtrafikk og videregående utdanning.  
• Fokus på samarbeid om renseanlegg og pågående arbeid med nytt sykehus på 

grensen mellom Lier og Drammen.  
  
Vestfoldkommuner    

• Kommuneøkonomi er stram, og det er behov for statlig medfinansiering for å unngå 
store økninger i kommunale avgifter.  

• Nye rutetabeller for tog skaper bekymring for dårligere pendlermuligheter.  
 
 
Vedtak:  
Saken tas til orientering  
  
  
Sak 55/24 Orientering, interessepolitisk utvalg  
 
   
Vedtak:   
Saken tas til orientering   
  
  
Sak 56/24  Korte orienteringer fra sekretariatet  
Referat fra den administrative koordineringsgruppen 24. september 2024 ble   
vedlagt møteinnkallelsen til styret.  
  
Vedtak:   
Saken tas til orientering   
  
  
Sak 57/24  Eventuelt   
  
Styremedlem Tom Anders Ludvigsen fremmet en sak under eventuelt vedrørende ønske om 
uttalelse fra Osloregionen om at et Nordisk Luftoperativt Senter lokaliseres til Rygge.  
  
Det ble enighet i styret om følgende beslutningsprosess: 
 

1. Innen 16. oktober: 
- I samarbeid med styremedlem Tom Anders Ludvigsen og de andre ordførerne i 

Mosseregionen ferdigstilles forslag til høringsuttalelse. 
2. 16.-23. oktober 

- Uttalelsen blir behandlet på mail. En beslutning om uttalelsen fattes innen 23. 
oktober. 

Sekretariatet har ikke mottatt endringsforslag til utsendt forslag om uttalelse vedrørende 
Nordisk luftoperativt senter innen 23. oktober. 
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Vedtak:  
 
Styret slutter seg til følgende uttalelse: 

«Osloregionen (65 kommuner inkl Oslo) mener at det eneste realistiske alternativet 
for etablering av et Nordisk NATO luftoperativt senter i Norge er Rygge og 
Osloregionen. Vi mener at Rygge, en sikret flystasjon med bombesikkert fjellanlegg er 
optimal lokasjon. Da tidsperspektivet er viktig i den sikkerhetspolitiske situasjonen i 
Europa, må nordisk luftoperativt senter stå klart så raskt som mulig. Rygge sin 
infrastruktur står ledig og klar. Beliggenheten gjør det enkelt å kombinere pendling og 
bosetting. Den øvrige aktiviteten på Rygge, herunder den amerikanske 
tilstedeværelsen, gir god synergieffekt og et godt rekrutteringsgrunnlag for personell. 
Rygge og Osloregionen tilfredsstiller de krav som NATO stiller knyttet til operative 
forhold, samt krav til boliger, internasjonale skoler, arbeidsplasser til medflyttere og 
nærhet til flyplass med stor internasjonal trafikk. Både sikkerhetsmessig, 
rekrutteringsmessig og økonomisk er nordisk luftoperasjonssenter på Rygge 
flystasjon riktig lokalisering i Norge.» 

  
  
  
 

 


